
 

ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2019/5 El Ple 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de 
convocatòria 

extraordinària
motiu: «aprovació definitiva del pressupost general per a l'exercici 2020»

Data 8 de gener de 2020 

Durada des de les 13.15 fins a les 13.50 hores 

Lloc saló de sessions de la casa consistorial 

Presidida per David Rodríguez González 

Secretària actal. Immaculada Jané i Viñals 

ASSISTÈNCIA DELS MEMBRES AL PLE

Nom i cognoms Càrrec Assisteix

David Rodríguez i González alcalde president Sí

Rosó Barrera i Call 1r tinenta d’alcaldia Sí

Ramon Montaner i Viladrich 2n tinent d’alcaldia Sí

Judit Gisbert i Ester 3a tinenta d’alcaldia Sí

Ramon Xandri i Solé 4a tinent d’alcaldia Sí

Sara Alarcón i Postils regidora d’ERC Sí

Joan Parcerisa i Albacete regidor d’ERC Sí

Marc Barbens i Casals portaveu del grup municipal de JUNTS Sí

Isabel Pérez i Martínez regidora de JUNTS Sí

Francesc Xavier Torres i Romero regidor de JUNTS Sí

Maria Pilar Viladrich i Massana portaveu del grup municipal d’Alternativa 
per Solsona-CUP

Sí

Òscar García i Companys regidor d’Alternativa per Solsona-CUP Sí

Encarna Tarifa i Fernández portaveu del grup municipal del PSC-CP Sí
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Una  vegada  verificada  per  la  secretària  actal.  la  constitució  vàlida  de  l’òrgan,  el
President obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

A) PART RESOLUTIVA 

Expedient 1969/2019. Aprovació definitiva del pressupost general de l'Ajuntament de Solsona
per a l'exercici 2020

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 7, en contra: 5, abstencions: 1

L’alcalde dóna compte de la proposta que es presenta a la consideració del ple i
que és la següent:

«Elaborat  el  Pressupost  General  d'aquest  Ajuntament  corresponent  a  l'exercici
econòmic  2020,  així  com,  les  seves  Bases  d'Execució  i  la  Plantilla  de  Personal
comprensiva de tots els llocs de treball, de conformitat amb el que es disposa en
els articles 168 i 169 del Text Refós de la Llei Reguladora d'Hisendes Locals aprovat
per  Reial  decret  Legislatiu  2/2004  de  5  de  març,  i  l'article  18  del  Reial  decret
500/1990,  de  20  d'abril,  pel  qual  es  desenvolupa el  Capítol  I  del  Títol  VI  de  la
Llei 39/1988.

Vist i conegut el contingut dels informes de la intervenció municipal, de data 25 de
novembre de 2019;

Vist l'informe de la intervenció d'avaluació del compliment de l'objectiu d'estabilitat
pressupostària  de data  25 de novembre del  que es desprèn que la  situació  és
d’equilibri;

Vist l'informe d'intervenció d'avaluació del compliment de la regla de la despesa del
qual es desprèn que la situació és  de compliment;

Exposat al públic el pressupost general, les bases d'execució i plantilla de personal
aprovats, per termini de quinze dies, mitjançant anuncis en  el  Butlletí Oficial de la
Província de Lleida núm. 232, del dia 2 de desembre de 2019, i tauler d'anuncis de
l'Ajuntament, a l'efecte de presentació de reclamacions pels interessats;

Vistes les al·legacions presentades durant el període d'informació pública per part
de Maria Pilar Viladrich i Masana, el dia 24 de desembre de 2019, amb registre núm.
2019-E-RE-505;

Vist l’informe de la interventora municipal en relació a les al·legacions presentades,
de data 27 de desembre de 2019;

Vist el dictamen de la Comissió Informativa, celebrada el dia 2 de gener de 2020,
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Es proposa al Ple de l'ajuntament l'adopció del següent acord:

Primer. Desestimar les següents al·legacions presentades per Maria Pilar Viladrich i
Masana, el dia 24 de desembre de 2019, amb registre núm. 2019-E-RE-505, pels
motius expressats en l'Informe de la interventora, de data 27 de desembre de 2019.

Segon. Aprovar definitivament el Pressupost General de l'Ajuntament, per a l'exercici
econòmic 2020, junt amb les seves Bases d'execució i el resum del qual per capítols
és el següent:

Estat de Despeses
A) Operacions No Financeres 8.894.206
A.1. Operacions Corrents 8.193.206
Capítol 1: Despeses de Personal 3.689.590
Capítol 2: Despeses Corrents en Béns i Serveis 3.925.744
Capítol 3: Despeses Financeres 35.000
Capítol 4: Transferències Corrents 446.872
Capítol 5: Fons de Contingència 96.000
A.2. Operacions de Capital 701.000
Capítol 6: Inversions Reals 611.000
Capítol 7: Transferències de Capital 90.000
B) Operacions financeres 650.000
Capítol 8: Actius Financers 0
Capítol 9: Passius Financers 650.000
 
Total 9.544.206
 
Estat d’Ingressos
A) Operacions No Financeres 8.894.206
A.1. Operacions Corrents 8.843.206
Capítol 1: Impostos Directes 3.560.500 
Capítol 2: Impostos Indirectes 110.000
Capítol 3: Taxes, Preus Públics i altres Ingressos 2.554.600
Capítol 4: Transferències Corrents 2.601.506
Capítol 5: Ingressos Patrimonials  16.600
A.2. Operacions de Capital 51.000
Capítol 6: Alienació d'Inversions Reals 0
Capítol 7: Transferències de Capital 51.000
B) Operacions Financeres 650.000
Capítol 8: Actius Financers 0
Capítol 9: Passius Financers 650.000
 
Total 9.544.206

Tercer. Aprovar definitivament la plantilla de personal, comprensiva de tots els llocs
de treball reservats a funcionaris, personal laboral i personal eventual.

Quart. Remetre còpia a l'Administració de l'Estat i a la Generalitat de Catalunya.»
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Tot  seguit  David  Rodríguez  i  González,  alcalde-president,   explica  que  s’ha
convocat aquest ple extraordinari d’urgència arran d’unes al·legacions que es van
presentar, per part del grup municipal d’Alternativa per Solsona-CUP, a l’expedient
dels  pressupostos  per  a  l’exercici  2020,  que  el  ple  de  l’Ajuntament  va  aprovar
inicialment el passat mes de novembre. Aquesta sessió plenària s’ha convocat en
caràcter  extraordinari  per poder disposar com més aviat  millor  dels pressuposts
aprovats  definitivament  i  evitar  haver  de  tramitar  un  expedient  de  pròrroga  de
pressupost de l’exercici anterior.

A continuació  l’alcalde demana la intervenció de la portaveu del grup municipal
Alternativa  per  Solsona-CUP,  per  tal  que  expliqui  el  motiu  de  les  al·legacions
presentades.

Pren  la  paraula  Maria  Pilar  Viladrich  i  Massana,  portaveu  del  gup  municipal
Alternativa per Solsona-CUP i diu que el pressupost és de l’expressió política més
importants dels governs en el seu mandat. A la vista dels pressupostos que es van
aprovar  inicialment  el  seu  grup  municipal  ha  presentat  unes  al·legacions  que
resumides són les següents:
1. Els pressupostos participatius han de ser més participatius i l’import ha de ser

superior a 50.000 euros.
2. Cal  reduir  la  partida  de  retribucions  de  l’alcalde  i  dels  regidors  que  tenen

dedicació parcial.
3. Cal reduir les despeses diverses de l’alcalde i protocol. Es proposa passar de

15.000 euros a 10.000 euros.
4. Caldria incloure la partida de construcció del tanatori municipal, més tenint en

compte que s’ha demanat una subvenció al PUOSC i cap de les dues coses es
reflecteix al pressupost.

5. El pressupost inclou els treballs per elaborar un inventari d’immobles buits però
no inclou la partida per fer-hi una intervenció o actualització.

6. No hi ha partides per fer un estudi de la piscina coberta. Si al present exercici no
es fa aquest estudi serà impossible que en els propers 4 anys es pugui dur a
terme l’obra.

7. Falta incorporar al capítol d’ingressos els imports de la taxa per la llar d’infants
municipal.

Són totes al·legacions polítiques que volien una resposta política, no tècnica, que és
la que han tingut.

A petició de l’alcalde, pren la paraula el regidor delegat d’Hisenda Ramon Xandri i
Solé, i explica que en relació a aquestes al·legacions la interventora municipal va
emetre un informe el dia 27 de desembre de 2019 en què exposava que no hi havia
motiu per acceptar les al·legacions presentades. Dit això, el regidor explica que els
pressupostos que ara es presenten per a l’aprovació definitiva són els mateixos que
es van aprovar inicialment.
Segons els  representants  de la CUP les  al·legacions es presenten per demanar
diàleg, voluntat de col·laboració i transparència. El regidor diu que des de la seva
regidoria especialment, la voluntat de diàleg hi és sempre. 
Entrant al detall de les al·legacions sols vol destacar que: La subvenció al PUOSC
pel  tanatori  sols  està  demanada,  no  està  concedida,  i  per  tant,  no  es  pot
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comptabilitzar com un ingrès segur; el tractament que els pressupost fa de les taxes
de l’escola bressol és el que diu la interventora municipal i per tant, des de l’equip
de govern, no hi tenen res a dir.

El regidor vol destaca que, si des del grup municipal de la CUP es demana diàleg i
col·laboració, també ells hi poden posar de la seva part, ja que no semblen bones
maneres de dialogar entrar una al·legació el darrer dia d’exposició pública, vigília de
Nadal,  a  les  20.28  hores,  i  sense  haver  comentat  ni  insinuat  la  presentació
d’al·legacions a l’expedient.

El regidor d’hisenda demana disculpes als regidors dels grups municipals PSC i
JUNTS per haver convocat aquest ple d’urgència, però s’ha fet per evitar haver de
tramitar un expedient de pròrroga del pressupost de l’any 2019. Fent el ple avui les
úniques implicacions que tindrà serà posposar alguns pagaments i alguns acords
que estaven previstos per la primera quinzena de gener.

El regidor d’hisenda acaba dient que, des del seu punt de vista, el que no pot ser és
que durant els mesos d’octubre i novembre ningú obri boca sobre aspectes del
pressupost, que el ple d’aprovació inicial dels pressupostos les intervencions del
grup  municipal  de  la  CUP passin  desapercebudes  i  que  després,  el  darrer  dia
l’exposició al públic, sense haver comentat res, es presenti una al·legació política
als pressupostos.

Tot seguit pren la paraula Marc Barbens i Casals, portaveu del grup municipal de
JUNTS i diu l’opinió que el seu grup té dels pressupostos continua essent la mateix
que van expressar al Ple del mes de novembre i per tant el sentit del vot també serà
el mateix.  Per aquest motiu la seva intervenció serà molt igual que la del ple passat,
i diu:
-El pressupost del 2020 s’hauria d’haver redactat quan es tingués aprovat el pla de
mandat, no abans.
-Les retribucions per la policia local haurien de ser suficients per evitar la fuga de
policies a altres ajuntaments.
-La partida de promoció econòmica s’ha reduït en 35.000 euros
-L’import  assignat  als  pressupostos  participatius  sembla  que  s’hagin  augmentat
però en realitat es mantenen en 50.000 euros per any.
Pel que fa a les inversions, el regidor diu que tenint en compte l’elevat import positiu
del romanent de tresoreria i el baix nivell d’endeutament, aquest any seria un bon
moment per apostar i fer un pla econòmic financer.
Però en relació a possibles inversions diu:
-En  relació  al  porta  a  porta,  tenen molts  dubtes.  Des  del  seu  punt  de vista,  el
Consell de Sostenibilitat no és el millor lloc per tractar a fons els dubtes i proposa
fer  una  reunió  amb  un  nombre  més  reduït  d’assistents  per  debatre  aspectes
puntuals.
-El tanatori el consideren molt important però no veuen clar el finançament.
-Cal Manel, no veuen clar ni el finançament i ni l’obra. Als geganters tampoc els
agrada la proposta.
-Hi ha inversions que ells consideren molt importants i que els pressupost no les ha
inclòs com:
-La remodelació de la plaça del Camp i el seu entorn.
-L’òrgan de la Catedral.
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-L’avinguda Pere Màrtir Colomés i el carrer d’Ensija.
-El  regidor  afegeix  que  també  valorarien  positivament  la  inversió  en  la  pista
esportiva de l’escola Arrels II.

Dit  això,  Marc  Barbens  comenta  que,  quan el  dia  27  de desembre va  rebre  la
convocatòria de la comissió informativa, va pensar que era una innocentada. Diu
que en els darrers anys no recorda haver fet cap ple d’aquest tipus i que era una
bona  costum  començar  l’any  podent  aplicar  a  1  de  gener  el  nou  pressupost.
Afegeix  que que presentar  al·legacions és un dret  totalment  legítim però al  seu
entendre el debat polític, més que fer-ho amb al·legacions, cal fer-ho al ple.

El portaveu del JUNTS diu que fins ara el grup de la CUP ha estat el soci preferit,
fins i tot se li ha donat la  representació de l’Ajuntament a la Mancomunitat d’Aigües
del Solsonès.  Diu que hi ha grups que demanen que es faci tot el que ells volen i hi
ha  altres  grups  que  sols  demanen  que  se’ls  escolti.  Demana  a  l’alcalde  que
reconsideri el tracte que té en vers del seu grup.

Tot seguit pren la paraula Encarna Tarifa, portaveu del grup municipal del PSC-CP, i
diu que per a ella també el ple d’avui també ha estat una sorpresa. En relació al
pressupost, el vot serà d’abstenció, el mateix que quan l’expedient es va aprovar
inicialment  atès  que  consideren  que  els  pressupostos  son  poc  socials  i  poc
respectuosos amb el medi ambient. Pels propers pressupostos, agrairia el regidor
d’hisenda que faci una convocatòria formal pels debats previs al pressupost.

Tot seguit, Maria Pilar Viladrich, en relació a les paraules que ha dit Marc Barbens,
diu que la CUP mai ha estat soci de govern. Que el fet que se’ls hi hagi confiat una
representació hauria de ser  una cosa normal i  això no fa ni  soci  d’un equip de
govern ni els treu esperit crític.

En relació a l’al·legació, diu que potser no s’havia fet mai però és una eina que
atorga la llei i que està al seu abast. Que es presentés per la tarda del dia 24 no li
treu validesa ja que hi havia temps fins a les 12 de la nit del dia 24. La regidora
afegeix que és una evidència de que l’equip de govern està acostumat a  fer una
partida en solitari i que volen posar en evidència que això no ha de ser així, i que hi
ha altres formacions: CUP, JUNTS i PSC.

Sobre el contingut de l’al·legació,  diu que era política i  que volien una resposta
política, no tècnica, que és el que han tingut.

Acaba dient que seguiran utilitzant totes les eines que els hi atorga la llei.

Tot seguit l’alcalde comenta que amb l’al·legació es va sentir sorprès i decebut però
si demanen un el debat polític, aquest ja es va fer en el decurs del ple del mes de
novembre i fer un altre ple és tornar  reproduir el que ja es va dir. L’únic que varia és
la presència de la portaveu de la CUP, que al ple del mes de novembre no hi era.

A continuació pren la paraula Òscar Garcia i diu que al·legacions no se n’havia fet
mai però també és normal que se’n presentin. Diu que és una eina que tenen i que
segurament es continuarà utilitzant.
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El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària actal., estenc aquesta acta.

Vist i plau
La secretària actal. El president
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